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سرمقاله

 بدترین پیشامد در گفت وگوهای
تهران _ واشنگتن

ادامه از صفحه یک
شود  تصور  چنین  بود  ممکن  این  از  پیش 
وسوسه های  از  خود  کردن  دور  با  واشنگتن  که 
ماجراجویانه تل آویو و طیف های تندرو در درون 
رویکردی  متحده،  ایالات  سیاسی  حاکمیت 
در  موجود  واقعیت های  براساس  را  عملگرایانه 
دستور کار قرار داده است. واشنگتن اما این روزها 
آهنگ کلام خود را به شیوه ای تغییر داده که گویی 
می خواهد در دور پنجم گفت وگوهایش با تهران 
به گونه یکجانبه حق چانه زنی را نزد خود داشته 
در  به سرعت  تهران  که  روست  همین  از  باشد. 
حال ارزیابی مسیری است که از یکسو مانع زیاده 
خواهی واشنگتن شود. از سوی دیگر واکنش هایش 
در برابر رفتار و اهداف دولت ترامپ و جریان های 
افراطی در ایالات متحده، اروپا و به ویژه تل آویو با 
هزینه های احتمالی کمتری همراه باشد.  واشنگتن 
اکنون با رفتار مواج و اعمال فشار های اقتصادی و 
تبلیغاتی در حال سنجش سقف مقاومت تهران 
است. تهران نیز در حال ارزیابی وضعی است که 
به روشنی بداند خود را برای چه شرایطی باید آماده 
گرفته  روند شکل  بر  می تواند  اندازه  و چه  کند؟ 
کنونی تأثیر بگذارد. این درحالی است که کوره نیمه 
روشن بحران تنش و بحران روابط میان این دو دیگر 
بار شعله کشیده است. البته نقطه امید بخش آن 
است که به رغم تندی های کنونی، هردو با احتیاط 
مراقبند که وضع موجود چه اشتباهی را می تواند 
با خود داشته باشد که نادیده گرفتن آن  فاجعه 
احتیاط  های  در پی خواهد داشت. کنار گذاشتن 
از سوی تهران _  نخستین در شروع گفت وگوها 
واشتگتن و افتادن در ورطه جدال های رسانه ای، 
بدترین پیشامدی است که در آستانه پنجمین دور 

گفت وگوهای دو خصم قدیمی بروز کرده است.

خبر

اخبار

عارف: 
توسعه مکران، از اولویت ها و 
راهبردهای کلان دولت است

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برنامه ها و 
اقدامات گسترده دولت چهاردهم برای توسعه و 
و جنوب کشور  در شمال  دریایی  مناطق  عمران 
به ویژه سواحل مکران و همچنین توجه به اقتصاد 
دریا محور براساس طرح آمایش سرزمینی، گفت: 
کلان  راهبردهای  و  اولویت ها  از  مکران،  توسعه 

دولت چهاردهم است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول 
دوازدهمین  در  عارف  محمدرضا  جمهور،  رئیس 
جلسه شورای عالی راهبری برنامه هفتم پیشرفت 
هیات  دبیر  بودجه،  و  برنامه  سازمان  رئیس  که 
دولت، سرپرست وزارت امور اقتصادی و دارایی، 
نمایندگان  دولت،  اطلاع رسانی  شورای  رئیس 
مجلس شورای اسلامی و نمایندگان دستگاه های 
معظم  مقام  کرد:  تاکید  داشتند،  حضور  مرتبط 
رهبری بارها بر بهره برداری کامل از ظرفیت های 
دریای عمان و خلیج فارس تاکید کرده اند و دولت 
چهاردهم نیز برای اجرای سیاست های کلی توسعه 
سیاست ها،  آن  تحقق  جامع  برنامه  و  دریامحور 
برنامه ریزی و تمرکز ویژه ای کرده است. معاون اول 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه در سال های گذشته 
اهمیت  به  کردیم،  غفلت  محور  دریا  توسعه  از 
توسعه دریامحور به ویژه سواحل مکران در برنامه 
اقتصاد  اشاره و خاطرنشان کرد:  پیشرفت  هفتم 
انقلاب  معظم  رهبر  عنایت  مورد  همواره  دریا، 
اسلامی بوده است و رئیس جمهور نیز در خصوص 
توسعه دریا محور و به ویژه سواحل مکران با فعال 
کردن شورای توسعه سواحل مکران چندین جلسه 
با  مختلف برگزار کرده است که درصدد هستیم 
سرمایه گذاری، اشتغالزایی و توسعه زیرساخت ها، 
بخش های جمعیتی به سمت کرانه های ساحلی 
جنوبی کشور کشیده شوند. عارف با تاکید بر اینکه 
توسعه مکران از اولویت ها و راهبردهای کلان دولت 
چهاردهم است، ادامه داد: در کنار توسعه سواحل 
جنوبی، توجه به دریای خزر به دلیل راهبرد توسعه 
کریدورها از جمله کریدور شمال-جنوب و ارتباط با 
کشورهای آسیای میانه و اعضای اتحادیه اوراسیا 
همزمان در اولویت باشد. معاون اول رئیس جمهور 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اقدامات 
سیاسی کشورهای غربی برای جلوگیری از پیشرفت 
کشورهای در حال توسعه گفت: کشورهای غربی 
زمانی که بهره برداری کامل خود را از منابع زیرزمینی 
کردند، با سیاسی کاری بدنبال ممنوعیت استفاده 
کشورهای درحال توسعه از منابع زیرزمینی هستند 
و مباحثی همانند »توسعه بدون کربن، پلاستیک« 
را در سطح جهانی مطرح می کنند تا اشتغالزایی و 
سرمایه گذاری در کشورهایی همانند ایران از بین 
ببرند اما این کشورها همزمان و با سرعت در حال 

نابودی محیط زیست جهانی هستند.

سرلشکر باقری اعلام کرد
افزایش ۵ برابری توان رهگیری و 

انهدام پرنده های دشمن

کرد:  اعلام  مسلح  نیروهای  ستادکل  رئیس 
افزایش  برابر   ۵ تا  گذشته  سال  به  نسبت  ما 
سامانه های راداری و مراقبتی، کشف و شناسایی 
توانمندی های  و  داشته ایم  را  بیگانه  تحرکات 
در  آتش  اجرای  سامانه های  در  هوایی  پدافند 
رهگیری و در انهدام پرنده های متجاوز بعضاً ۲ 

تا ۳ برابر ارتقاء داشته است.
به گزارش ایرنا از ارتش، سردار سرلشکر محمد 
باقری در نشست عالی عملیات قرارگاه مشترک 
یاد و خاطره  پدافند هوایی ضمن گرامیداشت 
شهدای خدمت بویژه شهید آیت الله سید ابراهیم 
این نشست  ایشان گفت:  رئیسی و همراهان 
هوایی  پدافند  پیشرفت های  ارزیابی  هدف  با 
نیروی  ارتش،  هوایی  پدافند  نیروی  آمادگی  و 
هوافضای سپاه و قرارگاه مشترک پدافند هوایی 
امروز  و  شد  برگزار  الانبیاء)ص(  خاتم  حضرت 
پدافند  آمادگی  و  توان  چشمگیر  ارتقاء  شاهد 

هوایی کشور هستیم.
وی افزود: در بخش هایی ما نسبت به سال 
راداری  سامانه های  افزایش  برابر   ۵ تا  گذشته 
بیگانه  و مراقبتی، کشف و شناسایی تحرکات 
در  پدافند هوایی  توانمندی های  و  داشته ایم  را 
سامانه های اجرای آتش در رهگیری و در انهدام 
پرنده های متجاوز بعضاً ۲ تا ۳ برابر ارتقاء داشته 

است.
با  نیروهای مسلح جمهوری  رئیس ستادکل 
تأکید بر اینکه در حوزه شناسایی آسیب ها و رفع 
نقاط ضعف اقدامات بسیار بزرگی انجام شده 
است، گفت: سامانه های فرماندهی کنترل به 
ماموریت هستند.  انجام  کارآمد مشغول  طور 
فضای کشور دائماً در حال رصد است و نیروهای 

مسلح در آمادگی صد درصدی به سر می برند.
ما  همرزمان  کرد:  تصریح  باقری  سرلشکر 
شبانه روز  طور  به  کشور  هوایی  پدافند  در 
با تمرین ها  را در کنترل دارند و  فضای کشور 
و رزمایش های مکرر خود را برای هر وضعیت 

محتملی آماده می کنند.
وی افزود: بدخواهان ملت ایران و دشمنان باید 
بدانند که تجاوز به فضای کشور ما آسیب های 
فراوانی را برای آن ها به همراه خواهد داشت و 
قطعاً هزینه های آن ها از نتایجی که انتظار دارند 

بسیار بالاتر خواهد بود.
جمهوری  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
افزایش  به  توجه  با  گفت:  ایران  اسلامی 
تقویت  برای  سرمایه گذاری  میزان  چندبرابری 
پدافند هوایی در نیروهای مسلح، به مرور این 

توانمندی ها ارتقای چشمگیری خواهد داشت.

محمد هاشمی: 
ترامپ به سخنانش وفادار نیست

یک فعال سیاسی تاکید کرد: سخنان ترامپ 
در سفر به منطقه بار دیگر نشان داد که این 
شخصیت قابل اعتماد نبوده و لازم است که تیم 
مذاکره کننده با در نظر گرفتن این ملاحظات به 

راه خود ادامه دهد.
محمد هاشمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
آخرین تحولات در روند مذاکرات ایران و آمریکا، 
مذاکره  از  که  تعریفی  اساس  بر  کرد:  اظهار 
وجود دارد، مذاکره باید برد_برد باشد. معنای 
برد_برد نیز این بوده که شما یک امتیاز بدهی 
و یک امتیاز بگیرید. این بستگی به هنر مذاکره 
کنندگان دارد که چقدر بتوانند امتیاز بدهند و 
چقدر بتوانند امتیاز بگیرند. تاکنون چهار دور 
مذاکره بین ایران و آمریکا برگزار شده است، هر 
دو طرف نیز اعلام کرده اند که مذاکرات مفید 

بوده و خوب پیش می رود.
پایان دور چهارم مذاکرات  تا  داد:  ادامه  وی 
طبق تعریف دو طرف، راضی کننده بوده است، 
اتفاق  مواردی  مذاکرات  دور چهارم  از  بعد  اما 
مثلا  است.  مذاکره  از  خارج  اصولا  که  افتاده 
ترامپ به عربستان سفر کرده و در سخنرانی 
علیه ایران و به نفع اعراب صحبت کرده است. 
این ربطی به چارچوب مذاکرات ندارد بلکه این 
مطالب نشان می دهد که ترامپ به حرفی که 
می زند وفادار نیست. ترامپ حرف خودش  را 
فردا  و  زند  می  امروز  حرفی  یک  ندارد؛  قبول 

عکس آن را می گوید.

کلاف برداشته شدن فیلترینگ در دولت چهاردهم 
فقل  که  نیست  مشخص  و  شده  پیچیده تر  روز  هر 
مسدودیت های شبکه های اجتماعی چه زمانی برداشته 
تعرفه های  افزایش  سر  بر  اگرها  و  اما  شد.  خواهد 
اینترنت، کاهش سرعت اینترنت، قطع و وصل شدن 
فیلترشکن ها و نداشتن آنتن موبایل به هنگام قطعی 
برق، در این روزها باعث عصبانیت مردم و گلایه آنان از 

دولت پزشکیان شده است. 
مردمی که پس از برداشته شدن فیلترینگ واتس آپ 
رفع  شاهد  زودی  به  که  داشتند  امید  پلی،  گوگل  و 
مسدودیت های تلگرام، اینستاگرام و یوتیوب خواهند 
بود، این روزها، هنوز عده ای چشم انتظار گام بعدی 
تیز  تیغ  گیری  تصمیم  در  تاخیر  بدلیل  ولی  بوده 

انتقادات خودشان را به سمت دولت برده اند.
اما داستان رفع فیلترینگ و برداشتن محدودیت های 
پلتفرم های خارجی به سادگی و با صدور دستور رئیس 
دولتمردان  که  چند  هر  نیست.  پذیر  امکان  جمهور 
بارها بر رفع فیلترینگ تاکید کردند اما سنگ اندازی 
مشخص  و  سمت  یک  از  مجازی  فضای  شورایعالی 
نبودن متولی اصلی فیلترینگ از سوی دیگر تبدیل به 

مانع بزرگی در پیش پای پزشکیان شده است. 
ساز ناکوک شورایعالی فضای مجازی

پایانی  اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۴ در حالی روزهای 
خود را سپری می کند که تصورات بر این بود که در 
دوم  گام  ماه،  این  مجازی  فضای  شورایعالی  جلسه 
فیلترینگ برداشته خواهد شد. اما عدم برگزاری جلسات 
این شورا در دو ماه فروردین و اردیبهشت)تا الان(، خط 
پیش بینی ها  و  رسانه ها  تحلیل های  روی  بر  بطلانی 
کشید؛ پیش بینی هایی که حتی سخنگوی دولت امید 
داشت تا شب سال نو به تحقق بپیوندند؛ اتفاقی که 

هرگز رخ نداد. 
پزشکیان  دولت  آمدن  کار  روی  زمان  از  واقع،  در 
مجازی  فضای  شورایعالی  جلسات  بار  پنج  تاکنون 
تشکیل شده است. جلساتی که طبق قانون باید ماهی 
یکبار تشکیل شود ولی این اتفاق در آذر ماه سال ۱۴۰۳ 
و فروردین و اردیبهشت سال ۱۴۰۴)تا الان( رخ نداد. از 
سوی دیگر، شنیده های خبرنگار خبرآنلاین حکایت از 
آن دارد که اختلافات شدید میان اعضای این شورا بر 
سر برداشته شدن گام دوم رفع فیلترینگ از دلایل عدم 

برگزاری این جلسات بوده است. 
حقیقی  اعضای  برخی  می شود  گفته  حالی  در  اما 
شدن  برداشته  از  مانع  مجازی،  فضای  شورایعالی 
فیلترینگ هستند، که اخیرا محمدرضا عارف، معاون 
اول رئیس جمهور از تصمیم نظام برای رفع فیلترینگ 
نظام  فیلترینگ،  رفع  زمینه  »در  گفته  و  داده  خبر 
نتیجه  این  به  کشور  تصمیم گیری  و  تصمیم سازی 
یعنی رفع فیلترینگ رسیده است و به دنبال آن بودیم 
به تسلط و  البته معتقد  انجام شود که  با تدبیر  که 
اشراف اطلاعاتی برای امنیت ملی هستیم اما رفع فیلتر 
خواسته ای بود که دکتر پزشکیان در مبارزات انتخاباتی 
به مردم قول دادند و امروز به صورت گام به گام در 
حال اجرا شدن است و می خواهیم به گونه ای عمل شود 
که تصمیمات اتخاذ شده بار دیگر به وضعیت سابق 

خود باز نگردد.«

به بیان دیگر، مخالفان رفع فیلترینگ که در طیف 
سیاسی رقیب پزشکیان قرار دارند، در تلاش هستند با 
ایجاد فشار و سنگ اندازی پیش پای دولتمردان، مانع 
از تحقق وعده انتخاباتی پزشکیان شوند و انتقام خود 
را در شکست در زمینه توقف قانون عفاف و حجاب، 
تصویب پالرمو در مجمع تشخیص مصلحت و مذاکرات 

غیرمستقیم مذاکرات ایران و آمریکا بگیرند. 
اما و اگر های آقای وزیر

اما فارغ از سنگ اندازی های حامیان فیلترینگ، به 
نظر می رسد که تلاش های ستار هاشمی، وزیر ارتباطات 
برای راضی کردن اعضای این شورا، به حد کافی نبوده و 
او در عمل، همان مسیری قبلی را می رود. در واقع، او 
اگر چه از همکاران باسابقه در وزارت ارتباطات بوده و 
بارها از مسدودیت  های فضای مجازی انتقاد کرده است 
اما در پاسخ به سوالاتی در این زمینه، همواره تلاش 
می کند تا موضوع را از گردن وزارت ارتباطات بردارد.  
او در تازه ترین اظهاراتش در برنامه ۱۰۰۱ که از شبکه 
نسیم پخش می شود، درباره زمان رفع فیلترینگ ها، بر 
شکل گیری فضای آموزش و همکاری دستگاه ها تاکید 
کرد و گفت: » فیلترینگ هم موضوعی چند وجهی 
است و به صورت کلی فضای مجازی پیچیده است و 
فقط وزارت ارتباطات در این زمینه نقش ایفا نمی کند 
و باید سازمان های دیگر هم پای کار بیایند. همچنین 

از تولید محتوا  ارتباطات حمایت  برنامه ما در وزارت 
تا ۱۲ درصد  پایتخت ۱۰  مثال سریال  به طور  است. 
فناوری  با  داد.  کاهش  را  بین الملل  اینترنت  مصرف 

نمی شود مقابله کرد.«
ستار هاشمی، پیش از این در پاسخ به این سوال 
به  نیست  اینستاگرام  فیلتر  رفع  از  خبری  چرا  که 
طرح  قالب  »در  که  بود  گفته  خبرآنلاین  خبرگزاری 
صحبت می کنیم. همان طرحی که همه در قالب وفاق 
و بر اساس یک نگاه مشترک به آن رسیدند. بر اساس 
مردم  خدمت  و  کرده  بررسی  را  موضوعات  طرح  آن 
عبداللهی نژاد،  علیرضا  .  همچنین  اطلاع می دهیم« 
فناوری  و  ارتباطات  روابط  عمومی وزارت  رئیس مرکز 
فیلترینگ  رفع  کارزارهای  ویژه  نشست  در  اطلاعات، 
گفته بود: »موضع رسمی وزارت ارتباطات این است که 
محدودیت های فیلترینگ باید برداشته شود و گشایش 
اتفاق بیفتد. ما در لایه های فنی گزارش های دقیقی 
تهیه کرده ایم و در اختیار دولت قرار داده ایم. از اینجا به 
بعد، در دست رئیس جمهور است و ایشان موضوع را 

به جد دنبال می کند.« 
در حالی موضوع رفع فیلترینگ همچنان در جامعه 
دنبال می شود که مسعود پزشکیان در اولین نشست 
خبری خود با اصحاب رسانه در تاریخ ۲۶ شهریور ماه 
درباره رفع فیلترینگ تاکید کرده بود: »وزیر ارتباطات 

هم در این جلسه حضور دارد، باید یک برنامه بنویسند 
فضای  عالی  و شورای  ملی  امنیت  عالی  با شورای  و 
مجازی جلسه داریم؛ در تلاش هستیم هرچه سریع 
تر آن را برداریم.« از همین رو، می توان برداشت کرد 
که وزارت ارتباطات برای عملی شدن این مطالبه مهم 
حامیان  اقناع  برای  کافی،  زنی  چانه  با  باید  جامعه 
فیلترینگ توجیهات مناسبی بیاورد تا زمینه عملی شدن 

این خواسته فراهم گردد.  
پزشکیان پیروز می شود؟

با وجود آنکه مسیر پزشکیان برای به سرانجام رساندن 
وعده فیلترینگ، سخت و ناهموار است اما با توجه به 
سخنان معاون اول او مبنی بر تصمیم نظام، به نظر 
می رسد که به زودی شاهد یک تصمیم جدی در این 
زمینه خواهیم بود. اگر چه در این خصوص مذاکراتی با 
پلتفرم هایی چون تلگرام صورت گرفته است اما باید دید 
که این پلتفرم ها حاضر هستند با وجود تحریم ها، در 

داخل ایران دفتر بزنند یا خیر.
همچنین در صورت قرار گرفتن موضوع فیلترینگ در 
دستور کار اعضای شورایعالی فضای مجازی، احتمال به 
سرانجام رسیدن گام دوم فیلترینگ را بیشتر می کند. 
احتمالی که برای رسیدن به نتیجه باید صبر کرد و دید 
آیا پزشکیان می تواند در این راه پیروز شود یا در انجام 

این وعده مغلوب خواهد شد.

رئیس جمهور بر تسریع در اجرای تکلیف وزارت تعاون برای حذف یارانه 
سه دهک بالای درآمدی و تخصیص منابع آن به سه دهک پایین تاکید و 
خاطرنشان کرد: مشکل اجرای این تکلیف فقدان داده های صحیح، دقیق 
و به روز است؛ اما این بهانه و توجیه قابل قبولی برای عدم اجرای تکالیف 

و قوانین نیست.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان صبح امروز - دوشنبه - در نشستی با 
وزیر و شورای معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، پس از شنیدن 
گزارش های ارائه شده، با بیان اینکه باور عمیق دارم که اگر راهکارهای 
کارشناسی و صحیح به کار بگیریم، قادر به حل همه مشکلات هستیم، 
اظهار داشت: همانطور که گفته شد این وزارتخانه در سطح وسیعی با 
قشرهای مختلف مردم در ارتباط است و ارائه خدمت می کند، لذا پیگیری 
طرح محله محوری برای حل مشکلات بسیار می تواند در تسهیل امور 
مربوط به شما موثر باشد. پزشکیان با تاکید بر اهمیت طراحی صحیح 
ساختار طرح محله محوری، برای دسته بندی جامعه هدف و ایجاد ارتباط 
بین آنها با کانون های مجری طرح تصریح کرد: اگر ساختار این طرح، 
دسته بندی جامعه هدف و ارتباط با آنها را به شکل صحیح تعریف کنیم، 
کارهای بسیاری را می شود با تکیه بر آن پیش برد، از جمله اینکه می شود 
در قالب این طرح، برای مدیریت مصرف و کاهش ناترازی ها با مشارکت 
موثر مردمی اقدام کرد. رئیس جمهور با بیان اینکه چطور وقتی کسانی 
هستند که شب ها گرسنه می خوابند، ما می توانیم آرامش داشته باشیم، 
گفت: وقتی در قالب طرح محله محوری، یک ساختار پویا و زنده ارتباط با 
مردم داشته باشیم، بسیاری از مشکلات مردم را می توان با مشارکت خود 
مردم و ارائه هدفمند خدمات اجتماعی رفع کرد. خدمات دستگاه های 
خدماتی مثل سازمان بهزیستی، کمیته امداد و نهادهای مشابه نیز در 
این قالب به شکلی بسیار موثرتر ارائه خواهند شد، در حالی که اکنون 
حجم انبوهی از خدمات اجتماعی ارائه می شود، اما نه معلوم است که 
دقیقا این خدمات به چه کسانی ارائه می شود و نه ارائه آنها باعث ایجاد 

رضایت اجتماعی می شود! پزشکیان با اشاره به اینکه اجرای طرح محله 
محوری از موازی کاری و ایجاد ساختارهای موازی هم جلوگیری می کند، 
خاطرنشان کرد: امروز سازمان های متعددی داریم که خدمات اجتماعی 
ارائه می دهند، اما همچنان مددجویان نیز از خدمات ارائه شده ناراضی 
ارائه خدمات  وقتی  نمی کنند.  دریافت  و خدمات شایسته ای  هستند 
اجتماعی در قالب طرح محله محوری سامان یابد، هر بخش از جامعه 
هدف، متولی مشخصی پیدا می کند که هم می داند چه خدماتی باید 
ارائه کند و هم می توان روند خدمت رسانی را به صورت دقیق تر پایش و 
گزارش کرد. این کار همچنین از گسترش ساختار و افزایش تعداد نیروی 
انسانی سازمان های خدمات رسانی دولتی که نیز هزینه آنها در نهایت 
به مردم تحمیل می شود، ممانعت می کند. رئیس جمهور در ادامه با 
اشاره به پیشبرد نهضت ایجاد عدالت آموزشی با مشارکت مردم، اظهار 
داشت: در ۶ ماهی که از آغاز اجرای پیگیری این طرح می گذرد، تجارب و 
الگوهای بسیار مفید و سازنده ای در بخش مشارکت مردم خلق شده که 
پویش »با من« در خراسان رضوی یکی از بهترین آنهاست. اما از سوی 
دیگر در بخش نظام اداری خودمان همچنان مشکلات و ناکارآمدی هایی 
وجود دارد که در حال کلنجار رفتن برای رفع آنها هستیم. پزشکیان افزود: 
اجرای طرح محله محوری از مسیر سامان دادن به مشارکت های مردمی، 
به تسریع و تسهیل پیشبرد نهضت عدالت آموزشی نیز کمک موثری 
خواهد کرد. اگر این طرح اجرا شود،  نقش آفرینی وزارت تعاون نیز در آن 
بسیار نتیجه بخش و موثر خواهد بود. همچنین طرح پزشک خانواده نیز 
در بستر طرح محله محوری می تواند به شکلی بسیار کارآمدتر اجرا شود. 
در حال حاضر دولت برای بخش درمان و سلامت هزینه های زیادی 
می کند که این هزینه ها به شکل هدفمند و موثر توزیع نمی شوند، در 
نتیجه نه در بهبود شاخص های سلامت و درمان تاثیری دارند و نه باعث 
رضایتمندی مردم می شوند. رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش 
با اشاره به طرح موضوع ارتقای ایمنی در معادن در این جلسه تصریح 

قالب آن  تا در  باشیم  باید طراحی دقیقی درباره معادن داشته  کرد: 
علاوه بر ارتقای ایمنی، افزایش بهره وری، تعیین حقوق دولتی معادن و 
استانداردهای بهره برداری، دیگر مسائل مرتبط نیز لحاظ شده و سامان 
یابد. پزشکیان همچنین با قدردانی از اجرای طرح هزار خورشید ماندگار 
از سوی وزارت تعاون، که در قالب آن هزار معلول یزدی در احداث 
یک نیروگاه خورشیدی مشارکت داشته و پس از بهره برداری به عنوان 
سهامداران آن از محل سود این نیروگاه، صاحب درآمد شده اند، گفت: 
این طرح بسیار خوبی است و می توان آن را به سالمندان و بازنشستگان 
و دیگر بخش های نیازمند حمایت اجتماعی نیز تعمیم داد. رئیس جمهور 
در بخش دیگری از سخنانش بر تسریع در اجرای تکلیف وزارت تعاون 
برای حذف یارانه سه دهک بالای درآمدی و تخصیص منابع آن به سه 
دهک پایین تاکید و خاطرنشان کرد: مشکل اجرای این تکلیف فقدان 
داده های صحیح، دقیق و به روز است؛ اما این بهانه و توجیه قابل قبولی 
برای عدم اجرای تکالیف و قوانین نیست. اینکه ما به دلیل ناتوانی کاری را 
انجام ندهیم، در درگاه خداوند نیز قابل پذیرش نیست، ما مکلف هستیم 
توانمندی خود را ارتقا دهیم تا بتوانیم خدمات شایسته ای به مردم ارائه 
کنیم. پزشکیان با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ساختار 
اداری گسترده و فراگیری در سراسر کشور دارد که می تواند در پیشبرد 
و اجرای صحیح ماموریت ها به کمک این وزارتخانه بیاید، اظهار کرد: 
همه ما و شما در قبال محرومان این جامعه مسئولیت داریم، بیایید از 
همه ظرفیت های خود برای شکل دادن به یک ساختار موثر در رسیدگی 
و توانمندسازی محرومان جامعه استفاده کنیم. می توان در قالب طرح 
محله محور، برای دستگاه های ارائه دهنده خدمات اجتماعی یک رقابت 
سالم طراحی کرد که سود اصلی آن نصیب مردم و محرومان شود و به 
ما هم در رسیدگی به محرومان کمک کند؛ ما به دنبال خدمت به مردم 
هستیم نه ریاست، دست هر کسی که بتواند در این مسیر کمکی به ما 

کند، به گرمی می فشاریم.

پزشکیان در کارزار رفع فیلترینگ پیروز می شود؟

ابهام در گام دوم رفع فیلتر
اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۴ در حالی روزهای پایانی خود را سپری می کند که تصورات بر این بود که در جلسه شورایعالی فضای مجازی این ماه، گام دوم 

فیلترینگ برداشته خواهد شد. اما عدم برگزاری جلسات این شورا در دو ماه گذشته، خط بطلانی بر روی تحلیل های رسانه ها کشید.

تاکید پزشکیان بر تسریع در حذف یارانه سه دهک بالای درآمدیدر نشست شورای معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان شد

هر چند که 
دولتمردان 

بارها بر رفع 
فیلترینگ 

تاکید کردند اما 
سنگ اندازی 

شورایعالی 
فضای مجازی 

از یک سمت و 
مشخص نبودن 

متولی اصلی 
فیلترینگ از 

سوی دیگر 
تبدیل به مانع 

بزرگی در پیش 
پای پزشکیان 

شده است

رییس فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به برنامه های این فراکسیون در حوزه اقتصاد دیجیتال، هوش مصنوعی و 
هوشمندسازی، گفت: خوشبختانه با پیگیری های صورت گرفته از طرف مجلس، 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مانع از افزایش قیمت تعرفه اینترنت همراه 

در زمان کنونی شد.
به گزارش ایسنا، رضا حاجی پور با اشاره به جزئیات جلسه نشست هوش 
مصنوعی گفت: این نشست با حضور محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 

اسلامی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، جمعی از نمایندگان مجلس، اعضای 
اتاق بازرگانی، نمایندگان سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور،  شرکت های 
دانش بنیان، انجمن ملی هوش مصنوعی همزمان با روز ملی ارتباطات برگزار 

شد.
وی افزود: حمایت ویژه فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس 
شورای اسلامی از حوزه اقتصاد دیجیتال، هوش مصنوعی و هوشمندسازی در 
دستورکار قرار دارد و کمیته های تخصصی ایجاد شده در این بخش ها توسط 
فراکسیون فعال شده اند تا بتوان به صورت جدی در این مسیر گام برداشت و به 

ارکان تخصصی مجلس در تصمیم گیر و تصمیم ساز یاری رساند.
مصنوعی،  هوش  ملی  طرح  خصوص  در  اینکه  بر  تاکید  با  حاجی پور 
پیشنهادات مناسبی از سوی کمیسیون صنایع ارائه شده است، در خصوص 
متوازن  توسعه  گفت:  اینترنت،  شبکه  به  مردم  دسترسی  کیفیت  افزایش 
توسعه  ویژه  به  ثابت  و  موبایل  اینترنت  به  مردم  زیرساخت های دسترسی 
این  در  و  گیرد  قرار  مدنظر  باید  مردم،  منازل  به  آن  اتصال  و  فیبر  شبکه 
راستا همکاری ویژه و تنگاتنگی بین فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری 
مجلس شورای اسلامی با وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در حوزه توسعه 
و  الکترونیک  دولت  فضاپایه،  اقتصاد  شامل  ها  حوزه  سایر  و  خانگی  فیبر 

هوشمندسازی وجود دارد.  
اسلامی  و سرمایه گذاری مجلس شورای  تجارت  فراکسیون تسهیل  رییس 
درباره مهم ترین اقدامات مدنظر این فراکسیون در حوزه اقتصاد دیجیتال، هوش 
مصنوعی و هوشمندسازی، توضیح داد: کمیته های تخصصی در این بخش 

با مشارکت فعالان ذی ربط تشکیل شده است و تدوین طرح های تخصصی و 
همچنین ارائه پیشنهادات و تسهیل مشکلات پیش رو در بخش تجارت و اقتصاد 

دیجیتال، در دستورکار قرار گرفته است.
حاجی پور ادامه داد: تدوین طرح ویژه حمایتی در حوزه توسعه فینتک ها و 
ابزارهای مالی دیجیتال و نیز ساماندهی حوزه رمز ارزها به ویژه در خصوص 
و  تجارت  تسهیل  فراکسیون  مدنظر  موارد  دیگر  آن  دیجیتال  مالی  راهکاری 

سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی است.
وی بیان کرد: حمایت از توسعه زیر ساخت های مورد نیاز برای هوش مصنوعی 
در کشور مانند توسعه مراکز داده و حمایت از  سرمایه گذاری توسط بخش 
تحول  سند  اجرای  پیگیری  ساخت ها،  زیر  این  توسعه  منظور  به  خصوصی 
دیجیتال که باید مطابق برنامه هفتم توسعه توسط دستگاه های اجرایی و دولت 
با مشارکت نظام صنفی رایانه ای اجرا شود، پیگیری ایجاد زنجیره هوشمندسازی 
با استفاده از تمام توان شرکت های دانش بنیان داخلی و نه منحصرا چند شرکت 
اقدامات مدنظر فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری  از جمله  محدود 

مجلس شورای اسلامی است.
اسلامی  و سرمایه گذاری مجلس شورای  تجارت  فراکسیون تسهیل  رییس 
کامل هوشمندسازی  زنجیره  ایجاد  با  انرژی  ناترازی  گفت:  عمده مشکلات 
در لایه های مختلف از جمله تجهیز تجهیزات اندازه گیری از قبیل کنتورهای 
هوشمند، پردازش کامل و یکپارچه داده ها تجاری و عملیاتی و ایجاد سیستم های 

پشتیبان تصمیم ساز کلان در بخش انرژی، قابل حل است.
وی افزود: پیگیری توسعه متوازن زیرساخت های دسترسی مردم به اینترنت 

موبایل و ثابت به ویژه توسعه شبکه فیبر و همچنین اتصال آن به منازل مردم که 
باید تا پایان برنامه هفتم، ۲۰ میلیون مشترک منازل به فیبر نوری متصل شوند 

از دیگر اقداماتی است که باید به نتیجه برسد.
حاجی پور گفت: توسعه کسب و کار های مبتنی بر خدمات فضاپایه دیگر 
برنامه مهم تعریف شده است و با توجه به اینکه کشور ما امکانات خوبی در 
حوزه فضایی دارد و نمونه عکس های ماهواره های سنجش از راه دور با دقت یک 
متر قابلیت استفاده در بخش های مختلف از جمله کشاورزی، مدیریت بحران و 
مدیریت آب را دارا هستند و به این ترتیب قابلیت ارائه این خدمات به کشورهای 

همسایه وجود دارد.
وی خاطرنشان کرد: در این جلسه محمدباقر قالیباف، رییس مجلس شورای 
اسلامی وعده داد که جلسات با محوریت اقتصاد دیجیتال، هوش مصنوعی 
و هوشمندسازی با فعالان بخش و همچنین کمیته های تخصصی فراکسیون 
تواند نقش  تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی که می 

سازنده و محوری در این راستا ایفا کنند، برگزار شود.
رییس فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اینکه توسعه زیرساخت دسترسی اینترنت و سهولت استفاده از آن 
توسط آحاد مردم  یکی از مهمترین پارامترهای توسعه کاربردی هوش مصنوعی، 
اقتصاد دیجیتال و اینترنت اشیاء در سطح جامعه است، گفت: با توجه به 
اینترنت همراه، خوشبختانه وزارت  با افزایش تعرفه  مخالفت این فراکسیون 
ارتباطات و فناوری اطلاعات به ماجرا ورود کرد و مانع از افزایش قیمت دسترسی 

به اینترنت همراه در زمانی کنونی شد.

تعرفه اینترنت همراه افزایش پیدا نمی کند
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